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Dagsorden for det åbne møde: 

Pkt. 01 Godkendelse af dagsorden 

Pkt. 02 Formandens beretning 

 

Økonomisager 

Pkt. 03 Rest i budgettet 

 

Generelle sager 

Pkt. 04 Udgifter for 2024 

Pkt. 14. Eventuelt. 
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Mødet startede kl. 13:00 

 

 

Deltagere: 

 

Atassut 

 

Anna Karen Hoffmann 

 

(Inuit Ataqatigiit) 

 

Johan Lange 

 

Hans Davidsen 
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Pkt. 01 Godkendelse af dagsorden 

Afgørelse 

 

Godkendt 
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Pkt. 02 Formandens beretning 

 

Formanden for bygdebestyrelsen Johan Lange bød velkommen. 

 

Han meddeler, at det er blevet besluttet, at dagen skal benyttes til tilpasning af budgettet for 2024.  

 

Dette møde skal benyttes til forberedelse af budgetseminar 2024. 

 
 

Johan har spurgt Helga, at hun skulle spørger Mette om der skal afholdes udfyldningsvalg når et 

medlem af bygdebestyrelsen træder tilbage, forespørgslen er endnu ikke besvaret. 

Johan skal flytte i slutningen af november og i starten af december. 
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Pkt. 03 Rest i budgettet 

Nuværende status for budget 2024 blev fremlagt. 

 

Økonomien: 

Bygdebestyrelsen nævnte, at direktionen skal have bedre styring af budgettet. 

Der blev ikke fratrukket midler for rettidig betalte regninger for året 2023, selvom fremsendelsen 

skete rettidigt medio og ultimo december 2023 i henhold til fristen, er der ikke foretaget 

fratrækning, det drejer sig om at manglende 2. godkender, som har medført fratrækning af midlerne 

i 2024.  

 

 

 

Indstilling 

 

Afgørelse 

 

Bygdebestyrelsen ønsker en bedre service fra direktionen, da bygdebestyrelsens brev er endnu ikke 

blevet besvaret. 
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Pkt. 03.001 Udgifter til Erhvervspuljen 

Det meddeles, at man ønsker åbne overnatningsfaciliteter. 

 

 

Indstilling 

 

Beliggenhed for overdækkede overnatningsfaciliteter: På toppen af Køkkenfjeldet og Sugarloaf. 

Overdækkede hytter 

 

Sekretæren Helga undersøger, hvor hytterne kan bestilles og hvor meget det vil koste. 

 

 

 

 

Afgørelse 

 

Sekretæren Helga undersøger priserne.  
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Pkt. 03.002 Blå hytte: 

Den blå hytte som er blevet flyttet skal tilbydes til dagplejecenteret om bedre udnyttelse, da den er 

ved at rådne. 

Det indstilles også at hytten kan flyttes. 

 

J.nr. 

 

 

Baggrund: 

 

Det indstilles, at hytten som benyttes af skiløberne skal udnyttes bedre, da den er ved at rådne. 

 

Indstilling 

 

Kontorleder Helga Nielsen kontakter dagplejecenter leder om de er interesseret i hytten. 

 

 

 

Afgørelse 

Dagplejecenteret forespørges om man er interesseret i benyttelse af hytten og indstiller, at hytten 

flyttes. 
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Pkt. 03.003 Kangerlussuaq Festival: 

Bygdebestyrelsen indstiller, at Kangerlussuaq Festival arrangeres for borgerne.  

 

Man kan forespørge virksomhederne Air greenland og Mittarfeqarfiit om samarbejde til at får 

musikere til at komme. 

 

Qeqqata Kommunia forespørges om lån af stortelt. 

At bygdebestyrelsen forespørger virksomhederne mittarfeqarfiit og air greenland om samarbejde. 

Formålet er at man skal arrangere arrangementet inden Tuukkaq flyver sidste gang og 

medarbejderne skal være med til at arrangere arrangementet. Bygdebestyrelsen vil afholde 

afslutning for borgere der skal rejse og takke virksomhederne i Kangerlussuaq for deres deltagelse. 

 

Da der skal være ekstra udgifter til aflønning af musikere, skal der dannes en Komite og komitéen 

skal ansøge om midler til følgende fonde: nunafonden, Kulturfonden, Tips og lotto og lignende. 

 

Da man ikke kan anskaffe musikudstyr som man mangler, skal man forespørge kultur og fritid om 

lån af deres musikudstyr, som transporteres med skib og returneres med første skibsforbindelse 

næste år. 

 

Forespørgsel om lån af stortelt.  

 

Kulturarrangementet indstilles til afholdelse i perioden 31. august - 01. september 2024. 

 

 

Baggrund: 

Afholdelse inden Tuukkaq flyver sidste gang. 

 

 

Indstilling 

 

Administrationen forespørger virksomheder om samarbejde til arrangementet. 

 

Afgørelse 

 

Kontorlederen Helga Nielsen forespørger virksomheder om de vil være med til oprettelsen af 

Samarbejdsgruppe. 

 

 

 

 

 

Pkt. 04 Høring om moskusokser og rensdyr:  
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Da bygdebestyrelsen må udarbejde høringssvar indstiller Anna Karen Hoffmann, at 

bygdebestyrelsen udarbejder en høringssvar. 
 
 

I forbindelse med høringen, er der pr. mail fremsendt om høringen til fangerne i Kangerlussuaq. 

Da denne høring drejer sig om foreninger, skal fangerne i Kangerlussuaq selv udarbejde en 

høringssvar. Bygdebestyrelsen har givet mulighed for at man kan benytte Kommunekontoret og 

Multihuset.  Samt at man selv samles i eget hus og udarbejde en samlet høringssvar. 

 

 

 

Baggrund: 

Høring om moskusokser og rensdyr er fremsendt af departementet. 

 

Indstilling 

 

Det indstilles, at man laver en forening, da høringerne plejer at blive sendt til foreninger og man kan 

bruge Multihus til mødet. 

 

Afgørelse 

 

Kontorlederen Helga Nielsen udarbejder en samlet høringssvar som sendes til helga pr. mail. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Punkt. 05. Eventuelt. 

 

Anna: Indstiller, at liggestole/bænke opsættes ved Badesøen i sommerperioden. Kuka tilbyder at 

hjælpe. 
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Anna: forespørger hvad svømmehallen har af sommerplaner. 

Fritz blev spurgt om der er noget i vejen, da svømmehallen plejer at være lukket. 

Frits ønsker, at Ovennguaq spørges. I forhold til vand, er der lavet en særskilt aftale med 

virksomhedsejeren Jørgen. 

Idet personer der har deltaget til kurser og som ellers kunne arbejde, rejser igen. At svømmehallen 

plejer at holde lukket på grund af personalemangel. 

 

Spørgsmål om der er nogen der skal flytte til ældreboligerne. Ini a/s har overtaget administrationen 

af boligerne. 

 

Fritidsleder og Forebyggelse om virksomheder 

Fritidslederens arrangementer savnes. Ærgerligt at forebyggelseskonsulenter ikke afholder 

arrangementer. 

Om forebyggelseskonsulenterne kan overtage vakante stillinger i Kangerlussuaq med udgangspunkt 

i behovet. 

Helga har rettet henvendelse for at rette op på manglende midler til forebyggelseskonsulenternes 

udgifter.  Til fritidsinspektøren Pilunnguaq Kreutzmann. 

Normeringen for forebyggelseskonsulent og fritidsleder skal undersøges. Der har ellers været 

personalebolig til den kommende ny ansat i Kangerlussuaq. 

Der er ingen fritidsaktiviteter i Kangerlussuaq ligesom andre steder, idet der sker fritidsaktiviteter 

med store mellemrum, på grund af, at Kangerlussuaq er industribygd. For at opnår at der arrangeres 

større fritidsaktiviteter. 

Bygdebestyrelsesformanden Johan indstiller, at der fremsendes en skriftlig henvendelse. 

 

Kommunalbestyrelsen skal være i Kangerlussuaq i dagen 25.-26.-27. juni 2024. 

Man ønsker at holde møde med bygdebestyrelsen i 1 time, hvor der vil være mulighed for at 

fremkomme med spørgsmål. 

Helga mailer til HC. 

 

ACP må arrangere en bygdebesøg og fremkomme med rådgivning overfor borgerne. 

 

Indstiller at der findes en løsning om metode for foreningernes ansøgningsmetode. Orienteringen vil 

blive hængt op på opslagstavle. 
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Bygdebestyrelsens mødeplan vil blive hængt op på bygdens opslagstavle. Dette for at orientere om 

at borgerne kan komme og lytte til møderne. 

Beslutning: Helga skriver til foreninger om ansøgningsfristen og fremsende vedtægt godkendt af 

kommunalbestyrelsen. 

 

Næste møde 3. juli. 

 

Ingen mødeaktivitet i august. 

 

Mødet sluttede kl. 15:43 

 


